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Innehållsförteckning 
§41 Meddelanden 
§42 Entreprenadupphandling stora idrottshallen 
§43 Medlemskap i Sveriges Ekokommuner 
§44 Val till Sveriges Ekokommuner 
§45 Ansökan om folkhälsomedel 2023 från Bollekollen Sportklubb 
§46 Ansökan om folkhälsomedel 2023 från Bollebygds Riksteaterförening 
§47 Inriktningsbeslut om medfinansiering av GC-väg i regional plan 
§48 Lokala trafikföreskrifter om tättbebyggt område i Bollebygd (Tyftet) - beslut om remiss 
§49 Årsredovisning 2022, Bollebygds kommun 
§50 Uppföljningsrapport februari 2023, kommunstyrelsen 
§51 Uppföljningsrapport februari 2023, Bollebygds kommun 
§52 Svar på medborgarförslag om multisportsanläggning 
§53 Svar på motion (MP) om hållbar byggnation 
§54 Svar på motion (-) om att bygga ut idrottshallen i Töllsjö 
§55 Svar på motion (-) om att bygga ut idrottshallen i Olsfors 
§56 Svar på motion (V) om laddstolpar 
§57 Svar på motion (S) om att bygga ett elljusspår i Rinna 
§58 Utbetalning av partistöd 2023 - Miljöpartiet 
§59 Utbetalning av partistöd 2023 - Moderaterna 
§60 Taxa för rengöring och brandskyddskontroll 
§61 Årsredovisning 2022 Sjuhärads samordningsförbund 
§62 Revidering av riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun 
§63 Redovisning av obesvarade motioner, våren 2023 
§64 Svar på initiativärende (SD) och (KD) om skollovskort till kollektivtrafik 
§65 Styrgrupp för strategisk planering 
§66 Inrättande av kommunalt pensionärsråd (KPR) 
 

 

Page 2 of 46



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-03-30 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§41 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2328037 KS2023/10-1  Protokoll CSG 2023-01-18 signed 
 KS2328180 KS2023/10-2  protokoll CSG 2023-02-08 signed 
 KS2328189 KS2023/10-3  protokoll CSG 2023-03-01 
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§42     KS2022/325 

 
Entreprenadupphandling stora idrottshallen  

Beslut 
Upphandling för renovering av stora idrottshallen avbryts på grund av upptäckta brister i det 
tidigare upphandlingsdokumentet. 
 

Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått budget för att genomföra en renovering av stora idrottshallen 
i Bollebygd. Upphandling har efter tidigare beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott påbörjats i 
enlighet med kap 19a §4 LOU (motsvarar 6 kap. 16 § LOU förhandlat förfarande utan 
föregående annonsering). 
  
Det finns under 2023 15,0 mnkr avsatt i investeringsbudget under samhällsbyggnadsnämnden för 
ändamålet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Det har vid en djupare granskning av det 
tidigare upphandlingsdokumentet uppdagats brister vid kravställning för kvalificering av 
anbudsgivare. Kraven har varit motstridiga vilket utgör grund för att upphandlingen ska avbrytas 
och göras om. Upphandling med stöd av kap 19a §4 LOU var således inte 
tillämpligt. Konsekvenser av att avbryta: Upphandlingsdokumentet behöver revideras. Processen 
innebär att projektet skjuts fram. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Upphandling för renovering av stora idrottshallen avbryts på grund av upptäckta brister i det 
tidigare upphandlingsdokumentet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Avbrytande av upphandling för renovering av stora idrottshallen på Bollebygdskolan 
 §214 KSAU Entreprenadupphandling stora idrottshallen 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden (meddelande), fastighetschef, ekonomiavdelningen 
(upphandlingsenheten) 
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§43     KS2023/82 

 
Medlemskap i Sveriges Ekokommuner  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar om utträde ur den frivilliga samarbetsorganisationen Sveriges 
ekokommuner. Medlemskapet avslutas från och med januari 2024. Bollebygds kommun bör i 
första hand lägga resurser på att ta fram ett miljöprogram som förlängning till antagen miljöpolicy 
för Bollebygds kommun för att visa på kommunens viljeriktning och målsättning och därefter 
göra ett nytt aktivt ställningstagande om man vill gå med eller ej längre fram.  
 

Ärendet 
Föreningen Sveriges Ekokommuner (SEkom) är en frivillig samarbetsorganisation för kommuner 
i form av en ideell förening för hantering av gemensamma strategiska frågor av betydelse för en 
långsiktigt hållbar utveckling. Föreningens utgångspunkt är ett ekosystem i balans som basen för 
en hållbar ekonomisk och social utveckling. Bollebygds kommun har varit medlem i föreningen 
under många år men varken varit särskilt aktiva eller haft något större utbyte av nätverket, enligt 
samhällsbyggnadsförvaltningen. 
  
Ett krav för medlemskap i föreningen är att kommunen ska ha antagit ett program för det lokala 
miljö- och hållbarhetsarbetet och att arbeta enligt de fyra hållbarhetsprinciperna. I programmet 
ska kommunens ambitioner att gå mot ett hållbart samhälle framgå. Kommunen förväntas även 
delta aktivt i nätverket med att ta till sig och sprida goda exempel och 
idéer. Hållbarhetsprinciperna ska vara vägledande för kommunens utveckling. Bollebygds 
kommun uppfyller i dagsläget inte dessa medlemskrav. 
  
Utöver medlemskapet i SEkom är Bollebygds kommun även medlem i andra kommunala nätverk 
inom miljöstrategiskt arbete och hållbar utveckling på regional och delregional nivå. 
Erfarenhetsutbytet och nyttan av dessa nätverk bedöms för närvarande vara större än 
medlemskapet i SEkom. 
  
Den årliga medlemsavgiften består av en fast del samt en rörlig avgift som grundas på 
kommunens invånarantal. Medlemsavgiften erläggs vid tidpunkt som bestäms av föreningens 
styrelse. År 2022 var medlemsavgiften för Bollebygd 6 890 kr. 
  
Baserat på att Bollebygds kommun inte uppfyller föreningens medlemskrav, inte har varit aktiva 
eller haft något större utbyte av nätverket samt att medlemskapen i andra nätverk ger större nytta 
i dagsläget, bedöms medlemskapet i SEkom kunna avslutas. Enligt Sveriges ekokommuners 
stadgar, § 20, kan medlem utträda ur föreningen endast efter beslut i styrelse eller fullmäktige. 
Beslutet ska skriftligen anmälas till föreningens styrelse, senast 30 juni, och träder i kraft först året 
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därpå. 
  
Bollebygds kommun bör i första hand lägga resurser på att ta fram ett miljöprogram för att visa 
på kommunens viljeriktning och målsättning och därefter göra ett nytt aktivt ställningstagande 
om man vill gå med eller ej längre fram. Ett beslut om medlemskap bör ses som ett 
ställningstagande/ riktningsbeslut om att höja ambitionen och delta aktivt i nätverket. Vid fortsatt 
medlemskap väljs ombud och ersättare från politiken och tjänstemannasidan för hela 
mandatperioden. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om utträde ur den frivilliga samarbetsorganisationen Sveriges 
ekokommuner. Medlemskapet avslutas från och med januari 2024. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande som tilläggsförslag: Bollebygds kommun bör i första hand lägga 
resurser på att ta fram ett miljöprogram som förlängning till antagen miljöpolicy för Bollebygds 
kommun för att visa på kommunens viljeriktning och målsättning och därefter göra ett nytt aktivt 
ställningstagande om man vill gå med eller ej längre fram.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Därefter frågar 
ordföranden om arbetsutskottet antar eller avslår Ulf Rapps (S) tilläggsförslag och finner att 
arbetsutskottet antar förslaget.  
 

Beslutsunderlag 
 Fortsatt medlemskap i Sveriges ekokommuner 
 Stadgar för Föreningen Sveriges Ekokommuner(116501) (0)(167391)(167734) (0)_TMP 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§44     KS2023/24 

 
Val till Sveriges Ekokommuner  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Bollebygds kommun beslutar att inte utse ombud och ersättare för ombud, och inte heller 
tjänsteperson, då kommunen valt att lämna organisationen Sveriges Ekokommuner. 
 

Ärendet 
Föreningen Sveriges Ekokommuner är en frivillig samarbetsorganisation för kommuner och 
regioner i form av en ideell förening för hantering av gemensamma strategiska i frågor av 
betydelse för en långsiktig hållbar utveckling. Sveriges Ekokommuner ska främja utvecklingen för 
ett hållbart samhälle utifrån en ekologisk grundsyn med en tydlig koppling till det ekonomiska 
och sociala perspektivet. Varje medlemskommun utser en politiker och en tjänsteperson som 
representerar kommunen gentemot föreningen. Sveriges Ekokommuners styrelse består av sju-
nio politiker. Då Bollebygds kommun avser att lämna organisationen Sveriges Ekokommuner, 
väljer man att inte utse ombud, ersättare eller tjänsteperson.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Bollebygds kommun beslutar att inte utse ombud och ersättare för ombud, och inte heller 
tjänsteperson, då kommunen valt att lämna organisationen Sveriges Ekokommuner. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Val till Sveriges Ekokommuner 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§45     KS2023/34 

 
Ansökan om folkhälsomedel 2023 från Bollekollen Sportklubb  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan (2023-01-26) från Bollekollen Sportklubb 
och beviljar ett bidrag om 12 500 kronor.  
 

Ärendet 
Varje år ges föreningar och frivilligorganisationer möjligheten att ansöka om särskilda 
folkhälsomedel för insatser som främjar folkhälsan i Bollebygds kommun. Anvisningar och 
kriterier för hur medlen ska användas finns. 
  
Bollekollen Sportklubb ansöker om folkhälsomedel för att komma igång med en 
ungdomsverksamhet under vintertid. Barn och unga rör på sig för lite och föreningen vill skapa 
meningsfull sysselsättning utomhus i skidbacken. Föreningen vill erbjuda kostnadsfri träning för 
barn och ungdomar. För att lyckas med detta behöver föreningen köpa in viss utrustning som 
underlättar för utbildning, träning och tävling. De kommer att identifiera lämpliga ungdomar som 
kan utbildas till ledare. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen har granskat ansökan och anser att den uppfyller kriterierna för 
godkännande. Återrapport ska ske enligt anvisningar. Kommunstyrelsen har delegerat till 
arbetsutskottet att fatta beslut om de sökbara projektmedel som finns avsatta.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan (2023-01-26) från Bollekollen Sportklubb 
och beviljar ett bidrag om 15 000 kronor. 
  
Förvaltningens förslag bifalls av Daniel Persson (SD). 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S), med instämmande av Ingridh Anderén (M), föreslår att kommunstyrelsens 
arbetsutskott godkänner ansökan (2023-01-26) från Bollekollen Sportklubb och beviljar ett bidrag 
om 12 500 kronor.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Ulf Rapps (S) m.fl. förslag.  
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Beslutsunderlag 
 Ansökan om folkhälsomedel 2023 från Bollekollen Sportklubb 
 Ansökan folkhälsomedel Bollekollen 2023 

Skickas till 
Folkhälsostrateg 
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§46     KS2023/35 

 
Ansökan om folkhälsomedel 2023 från Bollebygds 
Riksteaterförening  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan (2023-01-26) från Bollebygds 
riksteaterförening och beviljar ett bidrag om 12 500 kronor.  
 

Ärendet 
Varje år ges föreningar och frivilligorganisationer möjligheten att ansöka om särskilda 
folkhälsomedel för insatser som främjar folkhälsan i Bollebygds kommun. Anvisningar och 
kriterier för hur medlen ska användas finns. 
  
Bollebygds riksteaterförening vill ge kommuninvånarna möjlighet att mötas utomhus och njuta av 
kultur och natur under otvungna former. Föreningen planerar att anordna ”picknik i parken” 
under tre söndagar i juni, med ett varierat program där det ska finnas ”något för alla”. 
Målgruppen är hela befolkningen – barn, unga, vuxna, äldre och personer med 
funktionsnedsättning i alla åldrar. Målet är också att nå nyanlända och ekonomiskt svaga grupper. 
Kulturarrangemangen sker i samverkan med kultur- och fritid samt ABF Sjuhärad. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen har granskat ansökan och anser att den uppfyller kriterierna för 
godkännande. 
  
Kommunstyrelsen har delegerat till arbetsutskottet att fatta beslut om de sökbara projektmedel 
som finns avsatta.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan från Bollebygds riksteaterförening (2023-
01-26) och beviljar ett bidrag om 10 000 kronor. 
  
Förvaltningens förslag bifalls av Daniel Persson (SD). 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S), med instämmande av Ingridh Anderén (M), föreslår att kommunstyrelsens 
arbetsutskott godkänner ansökan (2023-01-26) från Bollebygds riksteaterförening och beviljar ett 
bidrag om 12 500 kronor.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Ulf Rapps (S) m.fl. förslag.  
 

Beslutsunderlag 
 Ansökan om folkhälsomedel 2023 från Bollebygds riksteaterförening 
 Ansökan om folkhälsomedel från Bollebygds Riksteaterförening 2023 

Skickas till 
Folkhälsostrateg 
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§47     KS2023/61 

 
Inriktningsbeslut om medfinansiering av GC-väg i regional plan  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ska tillstyrka samhällsbyggnadsnämndens 
förslag; Kommunfullmäktige beslutar om ett inriktningsbeslut kring en medfinansiering om 50 % 
av beräknad kostnad för gång- och cykelbana längs väg 554. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår 
även kommunfullmäktige att ett uppdrag ges samhällsbyggnadsnämnden att i kommande 
budgetprocess lyfta in förslag om investeringspott för GC-väg åren 2024-2026 för genomförande 
av projektet 
 

Ärendet 
Efter samhällsbyggnadsnämndens beslut under våren 2020 ansökte samhällsbyggnadsförvaltingen 
om att få ta del av ekonomiska medel enligt cykelsatsningar under åren 2022–2025 inom ramen 
för regional transportinfrastrukturplan. Ansökan gällde anläggande av gång- och cykelbana längs 
Hindåsvägen (väg 554) mellan cirkulationsplatsen vid Prästgårdsgärdet och avfarten till 
Ballasjövägen (1 250 meter). Åtgärden knyter samman Ballasjöns badplats, enbostadshus längs 
Hindåsvägen med omnejd (Kullavägen, Fjällastorp mm) och kommande bebyggelse med 
Bollebygdskolan och övriga tätorten. 
  
Genom beslut har kommunen därefter beviljats medfinansiering om 50 % i regional plan av en 
gång- och cykelvägsatsning i riktning utmed statlig väg 554. En kalkyl togs fram när projektet 
spelades in i regional plan, då (juni 2020) kostnadsberäknades projektet till 12 mnkr. Kalkylen 
kommer att behöva ses över och räknas om när Trafikverket påbörjar en förprojektering inför 
avtalsskrivande. En stor kostnad ligger i vägplan och den är densamma oavsett längd på GC-
vägen. 
  
Det är VGR som medfinansierar gång- och cykelvägen. Beskedet som kommunen nu nåtts av är 
att projektets kostnad ökat och är nu kostnadsberäknat till ca 17,5 mnkr. Trafikverket ska påbörja 
projektering och behöver veta om kommunen ställer sig bakom en fortsättning. Idag finns inget 
avtal framtaget kring kostnader och villkor i övrigt. Kostnaden för projektet är osäker och kan 
öka. Projektet har kostnadsberäknats till ca 17,5 mnkr (september 2022) varav kommunen ska 
medfinansiera 50 % om avtal tecknas. Samhällsbyggnadsnämnden har rätt att omprioritera 5 
mnkr mellan olika projekt i egen investeringsbudget (med undantag för de investeringar som 
berör lokalresursplanen). En omfördelning kan innebära en nackdel då motsvarande summa 
behöver minskas någon annanstans i investeringsbudgeten. Samhällsbyggnadsnämnden kan 
behöva efterfråga ett utökat investeringsutrymme. Projektet bedöms viktigt att genomföra för att 
höja trafiksäkerheten längs sträckningen. En ny kostnadsberäkning ska tas fram, efter att 
projekteringen är klar. Trafikverket behöver få svar på om projektet ska drivas vidare, vilket 

Page 12 of 46



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-03-30 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

innebär att projekteringen påbörjas. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2023-02-20, § 30, och föreslår 
kommunfullmäktige besluta om ett inriktningsbeslut kring en medfinansiering om 50 % av 
beräknad kostnad för gång- och cykelbana längs väg 554. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår 
även kommunfullmäktige att ett uppdrag ges samhällsbyggnadsnämnden att i kommande 
budgetprocess lyfta in förslag om investeringspott för GC-väg åren 2024-2026 för genomförande 
av projektet. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att kommunfullmäktige ska tillstyrka samhällsbyggnadsnämndens förslag; 
Kommunfullmäktige beslutar om ett inriktningsbeslut kring en medfinansiering om 50 % av 
beräknad kostnad för gång- och cykelbana längs väg 554. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår 
även kommunfullmäktige att ett uppdrag ges samhällsbyggnadsnämnden att i kommande 
budgetprocess lyfta in förslag om investeringspott för GC-väg åren 2024-2026 för genomförande 
av projektet. Förslaget antas. 
 

Beslutsunderlag 
 §30 SBN Inriktningsbeslut avseende medfinansiering av GC-väg i regional 

plan(SBN202320-2) 
 Inriktningsbeslut avseende medfinansiering av GC-väg i regional plan.(SBN202320-1) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§48     KS2022/273 

 
Lokala trafikföreskrifter om tättbebyggt område i Bollebygd (Tyftet) 
- beslut om remiss  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår med stöd av 10 kap. 1 § andra stycket 3 och 3 § första stycket 1 i 
Trafikförordningen (1998:1276) att de delar av Bollebygd som anges i bifogad kartbilaga ska vara 
tättbebyggt område. 
  
Förslaget remitteras till berörda myndigheter. Sista dag för synpunkter är 2023-05-12. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun vill få prövat om gräns för tättbebyggt område, för att kunna anpassa 
hastighetsgränser inom sådant. Kommunens lokala trafikföreskrifter om tättbebyggt område 
inom Bollebygds tätort (1443 2011:02) fastställdes genom politiskt beslut i oktober 2011. Sedan 
dess har Bollebygds tätort byggts ut utan att området för tättbebyggt område har justerats, vilket 
innebär att maxhastighet på 70 kilometer i timmen gäller inom dessa områden. 
  
Ärendet har hanterats politiskt tidigare genom beslut i samhällsbyggnadsnämnden (2022-11-14), 
kommunstyrelsens arbetsutskott (2022-12-01), kommunstyrelsen (2022-12-13) och 
kommunfullmäktige (2023-02-09). Kommunfullmäktiges beslut överklagades av 
Trafikverket 2023-02-20, vilket föranleder en ny beslutsprocess. Vid bifall av förslag till beslut ska 
ärendet remitteras till berörda myndigheter innan ärendet återigen kan prövas i 
kommunfullmäktige. 
  
De områden som påverkas av utökat tättbebyggt område har förändringar i den fysiska miljön 
skett sedan nuvarande förordning trädde i kraft 2011. I fyra delområden (Tyftet, Bergadalen, 
Karlsdal och Kyrkbyn) har bostadsområden av centrumnära sammanhållen karaktär uppförts. I 
det femte delområdet (Hallaslätt) har industribyggnader, butikslokaler och inomhushall för idrott 
uppförts. Sänkning av högsta tillåtna hastighet från 70 km/h till 50 km/h kommer markant öka 
tryggheten och säkerheten för de som vistas i områdena samt ge bullerminskande 
bieffekter. Tyftet, Bergadalen, Karlsdal och Kyrkbyn är belägna inom rekommendationen T1 
(Mångfunktionell bebyggelse/centrum) i kommunens översiktsplan. Hallaslätt berörs av S2 
(transportinfrastruktur/resecentrum) och TGU1 (verksamheter och 
företagande/transportintensiv verksamhet). Motortrafikanter som passerar genom respektive 
åtgärdsområde drabbas av något längre restid (max 20 sekunder), vilket kan upplevas som en 
negativ förändring. Den sammanlagda bedömningen är att en utvidgning av tättbebyggt område 
är förenlig med översiktsplan samt ger en omedelbar och stadigvarande effekt där de positiva 
effekterna är betydligt högre än de negativa. 
  

Page 14 of 46



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-03-30 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Gällande Töllsjövägen i Tyftet tenderar utformningen med goda siktlinjer och breda körfält skapa 
falsk trygghet hos motortrafikanter. Detta resulterar i överhastigheter som sänkt hastighetsgräns 
inte till fullo kommer att råda bot på. För att tydligare markera tätortens yttre gräns och tillgodose 
så hög hastighetsefterlevnad som möjligt bör i ett senare skede en tätortsportal eller liknande 
skapas i Tyftet. I övrigt skiljer sig utformningarna av fysiska miljön men behovet av tätortsportal 
eller liknande bedöms inte behövas.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår med stöd av 10 kap. 1 § andra stycket 3 och 3 § första stycket 1 i 
Trafikförordningen (1998:1276) att de delar av Bollebygd som anges i bifogad kartbilaga ska vara 
tättbebyggt område. 
  
Förslaget remitteras till berörda myndigheter. Sista dag för synpunkter är 2023-05-12. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 TRV 2023-18788, Överklagan 
 §7 Kf Lokala trafikföreskrifter om tättbebyggt område i Bollebygd - Tyftet 
 Hallaslätt 
 Bergadalen 
 Kyrkbyn 
 Karlsdal 
 Tyftet 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§49     KS2023/45 

 
Årsredovisning 2022, Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2022 för 
Bollebygds kommun. 
  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avsätter 38,0 mnkr till kommunens 
resultatutjämningsreserv, RUR. 
  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ombudgeterar kvarstående budget om 4,0 
mnkr som avser Matsal Bollebygdskolan till budget för lokalresursplan 2023. Därmed utökas 
budget för lokalresursplan från 17,2 mnkr till 21,2 mnkr år 2023. 
 

Ärendet 
Kommunens resultat 2022 blev ett överskott med 44,5 mnkr. Det var 33,9 mnkr bättre än det 
budgeterade resultatet. 15,1 mnkr av budgetavvikelsen kommer från nämndernas verksamheter 
medan övriga överskottet kommer från skatteintäkter och generella statsbidrag och 
kostnadsutjämning. Båda de finansiella målen är uppnådda. Kommunkoncernen gjorde ett 
resultat på 48,8 mnkr. Av kommunfullmäktiges nio verksamhetsmål anses fyra som uppnådda 
och fyra som delvis uppnådda. Ett mål uppfylls inte. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2022 för 
Bollebygds kommun. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avsätter 38,0 mnkr till 
kommunens resultatutjämningsreserv, RUR. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
ombudgeterar kvarstående budget om 4,0 mnkr som avser Matsal Bollebygdskolan till budget för 
lokalresursplan 2023. Därmed utökas budget för lokalresursplan från 17,2 mnkr till 21,2 mnkr år 
2023. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden meddelar 
även att materialet revideras utifrån dagens diskussion, inför behandling i kommunstyrelsen.  
 

Beslutsunderlag 
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 Årsredovisning 2022, Bollebygds kommun 
 Årsredovisning 2022 korr 4 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§50     KS2023/75 

 
Uppföljningsrapport februari 2023, kommunstyrelsen  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen godkänner uppföljningsrapport februari 2023.  
 

Ärendet 
Efter februari är kommunstyrelsens utfall 8,9 mnkr vilket är 1,6 mnkr lägre än budget men 0,9 
mnkr högre jämfört mer februari 2022. Den stora avvikelsen i förhållande till budget beror främst 
på att utfallet inte är periodiserat och många stora kostnadsposter för första kvartalet har ännu ej 
bokförts. Totalt innebär uppföljningen att kommunstyrelsens budget kommer hållas. Dock 
innebär prognosen efter februari alltid en stor osäkerhet och ska mest ses som en indikation där 
större och kända avvikelser rapporteras. Kommande månader kommer innebära mer grundliga 
prognosgenomgångar där även mindre avvikelser identifieras. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner uppföljningsrapport februari 2023.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Uppföljningsrapport februari 2023, kommunstyrelsen 
 Uppföljningsrapport februari 2023, kommunstyrelsen 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§51     KS2023/84 

 
Uppföljningsrapport februari 2023, Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner uppföljningsrapport februari 2023 
för Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Förvaltningarna har tagit fram ekonomiska prognoser för 2023. Kommunens helårsprognos är ett 
resultat på 4,2 miljoner kronor. Det är 4 mnkr bättre än det budgeterade resultatet på 0,2 mnkr 
och motsvarar ca 0,6 procent av skatteintäkter och generella statsbidrag. Den ofördelade 
budgeten på 4,0 mnkr prognosticeras att nyttjas fullt ut. Av investeringsbudgeten på 114,6 mnkr 
så kommer 75,9 mnkr att nyttjas, utifrån vad som nu är känt. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner uppföljningsrapport februari 2023 
för Bollebygds kommun. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Uppföljningsrapport februari 2023, Bollebygds kommun 
 Uppföljningsrapport februari 2023 Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
 

Page 19 of 46



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-03-30 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§52     KS2021/131 

 
Svar på medborgarförslag om multisportsanläggning  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget, men ger kommunstyrelseförvaltningen i 
uppdrag att tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen beakta medborgarförslagets 
intentioner i utredningen kring fritids- och friluftsområde i Rinna, och i utredningen för 
samhällsbyggnadsnämndens initiativärende för lekplatser. Medborgarförslagets intentioner 
beaktas även i det löpande arbetet med kommunens antagna kultur- och fritidsplan. 
 

Ärendet 
Jesper Tomasini föreslår i medborgarförslag daterat 2021-04-08 att det byggs en 
multisportanläggning utomhus i Bollebygd. Kommunfullmäktige beslutade 21-04-29, § 49, att 
överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. 
  
Samhällsbyggnadsförvaltningen har undersökt kostnaden för att bygga en actionsportpark 
bestående av en skatepark på 300 kvadratmeter och en pumptrackbana i ungefär samma storlek. 
Enligt ett företag som kommunen varit i kontakt med som specialiserat sig på att bygga 
skateparker i betong och även har erfarenhet av att bygga pumptrackbanor bör minsta storlek 
vara 300 kvadratmeter för respektive anläggning. Snittstorleken för skateparker i betong är enligt 
företaget 500-1000 kvadratmeter och för pumptrackbanor är snittet ca 800-900 
kvadratmeter. Enligt samma företag kostar en skatepark ca 
7-8000 kr/kvadratmeter vilket motsvarar 2 100 000 – 2 400 000 kr exklusive moms för en 300 
kvadratmeter stor anläggning. 
  
För motsvarande storlek på bana i kompositmaterial får man betala mellan 450 000-650 000 kr 
exklusive moms enligt en leverantör. En sådan bana kommer i sektioner som skruvas ihop på 
plats och den kräver en plan asfalt eller grusyta att stå på. Kostnad för att anlägga en sådan yta är 
inte inkluderat i priset. Byggs banan i stället i betong är priset cirka 1 050 000 kr exklusive moms. 
  
Totalkostnaden för en actionsportpark bestående av en skatepark kombinerad med 
pumptrackbana är enligt inhämtade uppgifter cirka 2 550 000-3 050 000 kr exklusive moms 
beroende på utförande för enbart banorna. Eventuell belysning och andra tillkommande arbeten 
är inte medräknade. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att liknande förslag väcks, och har tidigare väckts, av 
kommuninvånare. Det har varit flera medborgarförslag, motioner och synpunkter om skateparker 
m.m under årens lopp. Förvaltningen vill uppmärksamma kommunstyrelsen på att det finns 
engagemang från många barn och unga i denna fråga. 
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Bollebygds kommun har inte avsatt medel för vare sig anläggning eller drift av en 
multisportanläggning. Dock finns ett uppdrag i mål och budget för 2023 (KF 2022-12-07, § 168) 
att utveckla Rinna-området som fritids- och friluftsområde. Med anledning av att det finns ett 
stort intresse av denna typ av aktivitet menar kommunstyrelseförvaltningen att det bör beaktas i 
utredningen av fritids- och friluftsområdet. Förvaltningen anser att medborgarförslaget ska avslås 
men att förslaget bör beaktas i den utredning som ska göras kring insatser för att utveckla fritids- 
och friluftsområdet i Rinna. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget, men ge kommunstyrelseförvaltningen i 
uppdrag att tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen beakta medborgarförslagets 
intentioner i utredningen kring fritids- och friluftsområde i Rinna, och i utredningen för 
samhällsbyggnadsnämndens initiativärende för lekplatser.  
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande tilläggsförslag: Medborgarförslagets intentioner beaktas i det 
löpande arbetet med kommunens antagna kultur- och fritidsplan.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Därefter frågar 
ordföranden om arbetsutskottet bifaller eller avslår Ulf Rapps (S) tilläggsförslag och finner att 
arbetsutskottet bifaller förslaget.  
 

Beslutsunderlag 
 Svar på medborgarförslag om multisportanläggning 
 Medborgarförslag om multisportanläggning_Bortredigerad 
 §49 Kf Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om  multisportsanläggning 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§53     KS2022/198 

 
Svar på motion (MP) om hållbar byggnation  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen och att kommunfullmäktige 
uppdrar åt samhällsbyggnadsnämnden att ta fram "Program för hållbar byggnation" utefter 
intentioner i motionen. Program för hållbar byggnation presenteras kommunfullmäktige för 
beslut under kvartal 1 2024. 
 

Ärendet 
Sassi Wemmer (MP) föreslår i en motion daterad 2022-09-05 att det tas fram ett program för 
hållbar byggnation för att minska miljö- och klimatbelastningen från kommunens byggnationer 
och byggprocesser. Programmet bör bland annat omfatta val av byggmaterial, relaterade 
transporter, utemiljö och ekosystemtjänster. Kommunfullmäktige beslutade 22-09-22, § 106, att 
remittera motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
Det finns lagar, föreskrifter och styrdokument som styr planering och byggande. Förarbetena till 
PBL (Plan och bygglagen (2010:900)) säger att ett huvudsyfte med lagen är att den till sin helhet 
ska sträva mot en långsiktigt hållbar utveckling.  Boverket är myndigheten för samhällsplanering, 
byggande och boende och myndigheten som ger ut föreskrifter och allmänna råd för 
byggande.  Flera delar i motionen finns i befintliga styrdokument. Till exempel att en byggnad ska 
ha goda egenskaper avseende energihushållning och värmeisolering. Man måste också hushålla 
särskilt med elenergi. Kraven för detta specificeras i Boverkets byggregler (BBR). Ett annat 
exempel är att från den 1 januari 2022 gäller krav på klimatdeklaration vid uppförande av nya 
byggnader. Syftet med lagen om klimatdeklaration för nya byggnader är att bidra till att minska 
klimatpåverkan från byggskedet. 
  
Bollebygds kommun har antagit en hållbarhetspolicy med utgångspunkt i Agenda 2030. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har i uppdrag av sin nämnd att se på kravställan vid 
entreprenader i syfte att minska klimatpåverkan från kommunala byggprojekt. Det är 
kommunstyrelseförvaltningens bedömning att motionens intentioner finns omhändertagna i 
andra styrdokument som styr planering och byggande ur ett hållbart perspektiv. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
  

Page 22 of 46



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-03-30 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande: Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller 
motionen och att kommunfullmäktige uppdrar åt samhällsbyggnadsnämnden att ta fram 
"Program för hållbar byggnation" utefter intentioner i motionen. Program för hållbar byggnation 
presenteras kommunfullmäktige för beslut under kvartal 1 2024. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Ulf Rapps (S) förslag. 
 

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (MP) om program för hållbar byggnation 
 Motion (MP) Hållbar byggnation 
 §106 Kf Inkommen motion: Motion (MP) om hållbar byggnation 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§54     KS2021/251 

 
Svar på motion (-) om att bygga ut idrottshallen i Töllsjö  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Ärendet 
Mathias Carlzon (-) föreslår i motion daterad 2021-09-22 att kommunstyrelsen samlar till möte 
med de större föreningarna i Töllsjö och tillsammans med föreningarna tar fram en plan för att 
utöka fritidsmöjligheterna och idrottsmöjligheterna i Töllsjö. Kommunstyrelsen ska också 
undersöka möjligheten att bygga ut nuvarande idrottshall i Töllsjö till en fullstor idrottshall. 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-10-14, § 160, att remittera motionen till kommunstyrelsen 
för handläggning. 
  
Lokalresursplanen revideras årligen i samband med budgetprocessen och antas i 
kommunfullmäktige. För att skapa förutsättningar för optimal samsyn och en tydlig 
framtidsutveckling i kommunen är det viktigt att koppla lokalresursplanen till andra kommunala 
dokument och riktlinjer såsom planprioriteringar, bostadsförsörjningsprogram samt 
översiktsplan. För att lösa behoven i lokalresursplanen är det särskilt viktigt att kommunen 
arbetar aktivt med planering på alla nivåer, från strategisk planering till detaljplanering. I 
lokalresursplanen beskrivs behov av idrottsanläggningar som kan ta publik i Bollebygd. I plan 
finns det med för centrala Bollebygd i anslutning med skola och förskola. Det finns inte ett 
identifierat behov av fullstor idrottshall i Töllsjö i lokalresursplanen. Det finns inte heller 
budgeterat för en utbyggnad av idrottshallen i Töllsjö, ej heller med som behov i antagen 
lokalresursplan. Kommunstyrelsen har antagit reglemente för föreningsråd. Reglementet gäller 
från och med 2022-12-01. Utbildningsnämnden ansvarar för föreningsrådet och i rådet bör 
lämpligtvis dialog om exempelvis lokalbehov för föreningar föras. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
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 Svar på motion (-) att bygga ut idrottshallen i Töllsjö 
 Motion 
 §160 Kf Inkommen motion: Motion (-) om att bygga ut idrottshallen i Töllsjö 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§55     KS2021/249 

 
Svar på motion (-) om att bygga ut idrottshallen i Olsfors  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Ärendet 
Mathias Carlzon (-) föreslår i motion daterad 2021-09-22 att kommunstyrelsen samlar till möte 
med de större föreningarna i Olsfors och tillsammans med föreningarna tar fram en plan för att 
utöka fritidsmöjligheterna och idrottsmöjligheterna i Olsfors. Kommunstyrelsen ska också 
undersöka möjligheten att bygga ut nuvarande idrottshall i Olsfors till en fullstor idrottshall. 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-10-14, § 159, att remittera motionen till kommunstyrelsen 
för handläggning. 
  
Det finns inte budgeterat för en utbyggnad av idrottshallen i Olsfors. Det finns inte heller med 
som behov i antagen lokalresursplan.  Dock finns hallen i Olsfors med i 
samhällsbyggnadsnämndens underhållsplan för 2023. Det planeras för en renovering av 
omklädning och duschar samt uppfräschning av hallen. Kostnaden är beräknad till 3 mnkr och 
ryms inom samhällsbyggnadsnämndens budget för reinvesteringar. 
  
Lokalresursplanen revideras årligen i samband med budgetprocessen och antas i 
kommunfullmäktige. För att skapa förutsättningar för optimal samsyn och en tydlig 
framtidsutveckling i kommunen är det viktigt att koppla lokalresursplanen till andra kommunala 
dokument och riktlinjer såsom planprioriteringar, bostadsförsörjningsprogram samt 
översiktsplan. För att lösa behoven i lokalresursplanen är det särskilt viktigt att kommunen 
arbetar aktivt med planering på alla nivåer, från strategisk planering till detaljplanering. I 
lokalresursplanen beskrivs behov av idrottsanläggningar som kan ta publik i Bollebygd. I plan 
finns det med för centrala Bollebygd i anslutning med skola och förskola. Det finns inte ett 
identifierat behov av fullstor idrottshall i Olsfors i lokalresursplanen. 
  
Kommunstyrelsen har antagit reglemente för föreningsråd. Reglementet gäller från och med 
2022-12-01. Utbildningsnämnden ansvarar för föreningsrådet och i rådet bör lämpligtvis dialog 
om exempelvis lokalbehov för föreningar föras. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (-) om att bygga ut idrottshallen i Olsfors 
 §159 Kf Inkommen motion: Motion (-) om att bygga ut idrottshallen i Olsfors 
 Motion 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§56     KS2022/180 

 
Svar på motion (V) om laddstolpar  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 

Ärendet 
Tomas Ridell (V) föreslår i en motion daterad 2022-07-11 att Bollebygds kommun snarast sätter 
igång planering för uppsättning av ett större antal laddstolpar för laddning av elbil på lämpliga 
platser i kommunen, förslagsvis vid skolorna, Skräddargårdstorget, pendelparkeringar. 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-09-22, § 102, att remittera motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för handläggning. 
  
Kommunstyrelsen antog 2022-12-13, § 246, ”Program för publik laddinfrastruktur i Bollebygds 
kommun”. Den övergripande målbilden är att skapa förutsättningar för en laddinfrastruktur som 
tillgodoser alla behov. Det ska finnas en kombinerad struktur av både normal- och snabbladdare 
vid publika laddplatser såväl som icke-publika laddplatser vid hemmet och arbetsplatsen. I 
Bollebygd ska det finnas möjlighet att publikt ladda elfordon i linje med efterfrågan. 
Programmets innehåll stämmer väl överens med motionärens vilja. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2023-02-20, § 33, och föreslår 
att kommunfullmäktige bifaller motionen. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka samhällsbyggnadsnämndens förslag om 
att kommunfullmäktige bifaller motionen. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §33 SBN Motion (V) gällande laddstolpar(SBN2022239-4) 
 Motion (V) gällande laddstolpar 
 §102 Kf Inkommen motion: Motion (V) om laddstolpar 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§57     KS2019/42 

 
Svar på motion (S) om att bygga ett elljusspår i Rinna  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; 
Kommunfullmäktige bifaller motionen om ett elljusspår i Rinnaområdet under förutsättning att 
budget avsätts för ändamålet.  
 

Ärendet 
Peter Rosholm (S) föreslår i motion den 28 januari 2019 att kommunfullmäktige beslutar om att 
avsätta 3 miljoner kronor till ett elljusspår i Rinnaområdet. Kommunfullmäktige beslutade 2019-
02-14, § 12, att remittera motionen till samhällsbyggnadsnämnden för handläggning. 
  
Ett elljusspår i det tilltänkta friluftsområdet i Rinna ingår i det pågående detaljplanearbete Rinna-
Getabrohult. Syftet med detaljplanen är att pröva om området kan användas som friluftsområde 
inklusive idrottsplats för många olika intressen så som fotbollsplaner, eventuell framtida 
idrottshall, gym, elljusspår och promenadspår samt industri. I detaljplanen kommer 
samhällsbyggnadsförvaltningen att ta ett större grepp om vad som kan rymmas i området. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden fick uppdraget av kommunstyrelsen 2015-08-31, § 125, och 2022-10-
25, 
§ 211, utökades det med att även innefatta industrimark. I mål och budget 2023, antagen av 
kommunfullmäktige 2022-12-07, § 168, finns två skrivningar om Rinnaområdet. 
1. Fokus ska sättas på att utveckla Rinnaområdet som fritids- och friluftsområde. 
2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda insatser för att utveckla Rinnaområdet som fritids- 
och friluftsområde.  
  
Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning är att elljusspåret finns med i uppdraget om 
detaljplan men att det inte i dagsläget är möjligt att beräkna eller fastställa kostnader då 
planuppdraget inte är slutfört. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2023-02-20, § 32, och föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla motionen om ett elljusspår i Rinnaområdet under förutsättning att 
budget avsätts för ändamålet. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
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Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka samhällsbyggnadsnämndens förslag; 
Kommunfullmäktige bifaller motionen om ett elljusspår i Rinnaområdet under förutsättning att 
budget avsätts för ändamålet. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §32 SBN Motion om att bygga ett elljusspår i Rinna(SBN201951-4) 
 Motion (S) om att bygga ett elljusspår i Rinna 
 §12 Kf Inkommen motion: Motion (S) om att bygga ett elljusspår i Rinna 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§58     KS2023/51 

 
Utbetalning av partistöd 2023 - Miljöpartiet  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (MP) för år 2023 med 30 975 kr. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde i december 2020 bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Bestämmelserna överensstämmer med kommunallagens krav kring 
partistöd – att partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har 
mandat i kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets 
ställning i den kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och lämnas in till kommunstyrelse-förvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta 
både det partistöd som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. 
En av partiet utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av 
partistödet överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten 
ska bifogas till partiets redovisning.  
I beslut i september 2017 beslutade fullmäktige att partistödet ska beslutas om kontinuerligt 
allteftersom enskilt parti inkommit med de handlingar som krävs, vilket Miljöpartiet nu gjort.  
Partistödet består av ett bidrag per parti och ett bidrag per mandat: 
44 % av prisbasbeloppet/parti 
15 % av prisbasbeloppet/mandat 
År 2023 beräknas ett prisbasbelopp till 52 500 kr. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (MP) för år 2023 med 30 975 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Utbetalning av partistöd 2023 - Miljöpartiet 
 Granskningsrapport 2022 för (MP) 
 Granskningsrapport 2022 för (MP) 
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Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§59     KS2023/52 

 
Utbetalning av partistöd 2023 - Moderaterna  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (M) för år 2023 med 70 350 kr. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde i december 2020 bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Bestämmelserna överensstämmer med kommunallagens krav kring 
partistöd – att partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har 
mandat i kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets 
ställning i den kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och lämnas in till kommunstyrelse-förvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta 
både det partistöd som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. 
En av partiet utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av 
partistödet överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten 
ska bifogas till partiets redovisning. 
I beslut i september 2017 beslutade fullmäktige att partistödet ska beslutas om kontinuerligt 
allteftersom enskilt parti inkommit med de handlingar som krävs, vilket Moderaterna nu gjort.  
Partistödet består av ett bidrag per parti och ett bidrag per mandat: 
44 % av prisbasbeloppet/parti 
15 % av prisbasbeloppet/mandat 
År 2023 beräknas ett prisbasbelopp till 52 500 kr. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (M) för år 2023 med 70 350 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Utbetalning av partistöd 2023 - Moderaterna 
 Granskningsrapport 2022 (M) 
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§60     KS2023/70 

 
Taxa för rengöring och brandskyddskontroll  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige fastställer taxa för rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att gälla fr. 
o m 2023-06-01. 
  
Kommunfullmäktige ger SÄRF i uppdrag att årligen besluta om justering av taxan i enlighet med 
aktuellt sotningsindex. 
 

Ärendet 
Under 2022 har en upphandling skett av tjänsterna rengöring (sotning) och brandskyddskontroll, 
för kommunerna Bollebygd, Borås, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn eftersom nuvarande 
avtal går ut 2023-06-01 för dessa kommuner. Upphandlingen är nu avslutad och avtal har 
tecknats med GÖSAB Sotning AB (556175-4762). Avtalet sträcker sig i sex år. Avtalet bygger på 
att timpriset (taxan) beslutas i respektive kommunfullmäktige då rengöring och 
brandskyddskontroll är en kommunal taxa. Kommunfullmäktige får utse och ge uppdrag till 
nämnd eller kommunalförbund att besluta om justering av beloppen i taxan. Förslaget från SÄRF 
är att medlemskommunernas fullmäktige ger SÄRF i uppdrag att årligen justera taxan i enlighet 
med aktuellt sotningsindex (cirkulär 2002:83), som överenskommits mellan Sveriges 
Skorstensfejarmästares Riksförbund och Sveriges Kommuner och Regioner. Direktionen för 
SÄRF har på sammanträde 2023-02-24 enhälligt beslutat följande: 

• Att anta taxan för rengöring (sotning) och brandskyddskontroll för kommunerna 
Bollebygd, Borås, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn enligt bilaga, 

• Att föreslå kommunfullmäktige i berörda medlemskommuner att fastställa taxa för 
rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att gälla fr. o m 2023-06-01,  

• Att föreslå kommunfullmäktige i medlemskommunerna att SÄRF ges i uppdrag att 
årligen besluta om justering av taxan i enlighet med aktuellt sotningsindex. 
?  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige fastställer taxa för rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att gälla fr. 
o m 2023-06-01. Kommunfullmäktige ger SÄRF i uppdrag att årligen besluta om justering av 
taxan i enlighet med aktuellt sotningsindex. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 Taxa för rengöring och brandskyddskontroll 
 § 18 Taxa för rengöring och brandskyddskontroll 
 Taxa rengöring och brandskyddskontroll 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§61     KS2023/58 

 
Årsredovisning 2022 Sjuhärads samordningsförbund  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2022 för Sjuhärads samordningsförbund. 
Kommunfullmäktige beviljar även ansvarsfrihet för förbundsstyrelsen samt de enskilda 
ledamöterna i densamma. 
 

Ärendet 
Sjuhärads samordningsförbund omfattar geografiskt åtta kommuner och befolkningsunderlaget i 
området var vid halvårsskiftet nära 229 000 invånare enligt statistik från SCB. 
Samordningsförbundet är en fristående juridisk organisation med Arbetsförmedlingen, 
Försäkringskassan, Västra Götalands-regionen samt Borås Stad, Bollebygds, Herrljungas, Marks, 
Svenljungas, Tranemos, Ulricehamns och Vårgårdas kommuner som medlemmar. Uppgiften är i 
första hand att verka för att medborgare ska få stöd och rehabilitering till egen försörjning. Det 
som förbundet finansierar kompletterar myndigheternas ordinarie verksamhet. Till största del 
utfördes verksamhet av personal med anställning i Sjuhärads olika kommuner. 
Samordningsförbundet stödjer också aktivt insatser som syftar till att skapa strukturella 
förutsättningar för att myndigheterna ska kunna samarbeta bättre och för att förebygga ohälsa 
hos kvinnor och män. Det kan t.ex. handla om kompetensutveckling och kunskapsutbyte. 
Ändamålet för förbundet är att underlätta och uppnå en effektiv resursanvändning. 
Årsredovisningen innehåller en översiktlig redogörelse av resultat och verksamhetsutveckling 
samt en redovisning av det ekonomiska utfallet för budgetåret 2022. Ägarparterna bidrar med 
varsin del till medlemsfinansieringen och för kommunerna står deras andel i relation till 
befolkningsmängd vid föregående halvårsskifte, för Bollebygds del har kostnaden varit 211 tkr. 
Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet. Enligt lag om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska varje förbundsmedlem var för sig pröva 
frågan om ansvarsfrihet. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2022 för Sjuhärads samordningsförbund. 
Kommunfullmäktige beviljar även ansvarsfrihet för förbundsstyrelsen samt de enskilda 
ledamöterna i densamma. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 Årsredovisning 2022 Sjuhärads samordningsförbund 
 Arsredovisning_2022_beslutad 
 Rapport Granskning av Sjuhärads samordningsförbunds årsredovisning 2022 
 Revisionsberättelse från förtroendevald revisor från kommuner och vgregion 2022 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§62     KS2021/221 

 
Revidering av riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag till reviderade riktlinjer för 
flaggning i Bollebygds kommun, daterat 2023-02-17. I och med antagandet upphäver 
kommunfullmäktige sitt tidigare beslut 2011-11-11, § 172. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog i november 2021 riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun. 
Regeringen har den 16 februari 2023 fattat beslut om en ny allmän flaggdag - dagen för val till 
Europaparlamentet. Europaparlamentsvalet infaller vart femte år i alla EU:s medlemsstater. Det 
är i likhet med riksdagsvalet ett uttryck för den representativa demokrati med allmän och lika 
rösträtt. Att en ny allmän flaggdag införs påverkar inte övriga flaggdagar. Ändringen gäller från 
och med den 1 april 2023. 
  
I nu gällande riktlinje för flaggning i Bollebygds kommun står det under 4.4: ” Flaggning ska även 
ske vid tillfälliga Allmänna flaggdagar som beslutats av regeringen, t.ex. Dag för 
Europaparlamentsvalet i Sverige”. Riktlinjen bör därför revideras så att den nya allmänna 
flaggdagen införlivas i punktlistan för allmänna flaggdagar. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag till reviderade riktlinjer för 
flaggning i Bollebygds kommun, daterat 2023-02-17. I och med antagandet upphäver 
kommunfullmäktige sitt tidigare beslut 2011-11-11, § 172. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Revidering av riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun 
 Riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§63     KS2023/79 

 
Redovisning av obesvarade motioner, våren 2023  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade 
motioner. 
 

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 33 ska kommunstyrelsen två gånger under året 
redovisa de motioner som inte beretts färdigt. Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en 
förteckning över obesvarade motioner, daterad 2023-03-16. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade 
motioner. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Redovisning av obesvarade motioner, våren 2023 
 Redovisning av obesvarade motioner 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§64     KS2023/69 

 
Svar på initiativärende (SD) och (KD) om skollovskort till 
kollektivtrafik  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen noterar informationen och anser initiativärendet besvarat. 
 

Ärendet 
På kommunstyrelsens möte i mars 2023 inkom ett initiativärende från (SD) och (KD): 
”Skollovskort till kollektivtrafik. Vi yrkar att förvaltningen utreder om det finns möjlighet att 
köpa till detta och i sådana tar fram kostnader.” 
  
Kommunstyrelseförvaltningen svarar enligt följande på initiativärendet: Idag har Bollebygds 
kommun inget tillköp av skolkort avseende jul- och sommarlov. Enligt utbildningsförvaltningen 
har vissa elever i årskurs 7-9 samt alla gymnasieelever skolkort som gäller på sport-, påsk- och 
höstlov. Västtrafik erbjuder tillköp i olika former och för olika zoner. Avgränsning har i detta 
underlag gjorts utifrån ett eventuellt tillköp av jul- och sommarlovskort samt elever i årskurs 7-9 
samt gymnasielever. 
  
Ett tillköp av jul- och sommarlovskort zon ABC Fritid jullov/sommarlov 00-24 är 695 
kronor/kort. Observera att biljetten är giltig för det läsår biljetten beställs på, exempelvis är 
jul/sommarlovskort för läsåret 22/23 giltiga under sommarlovet 2023 och var giltiga under 
jullovet 2022. Vill man erbjuda fritidsbiljett för kommande jullov behöver alltså produkten 
beställas under höstterminen läsåret 23/24 så att biljetten gäller under jullovet 2023 samt 
sommarlovet 2024. 
  
Sista möjliga beställningsdag inför sommarlovet 2023 är den 31 maj, sedan stängs läsåret 22/23 
för beställningar i Skolportalen. Notera att detta kort då enbart kommer att gälla kommande 
sommarlov och inte jullov 23/24. 
  
Bollebygds elevantal för årskurs 7 till år 2 på gymnasiet är för närvarande: 
Årskurs 7 = 139 
Årskurs 8 = 126 
Årskurs 9 = 132 
Gymnasiet år 1 = 141  
Gymnasiet år 2 = 125 
Totalt antal = 663 elever 
  
Kostnaden för tillköp skulle med det elevantal som är idag uppgå till 460 785 tkr (antal elever 
gånger kostnad per kort). Det finns inget utrymme i 2023 års budget för utbildningsnämnden 
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eller kommunstyrelsen att hantera tillköp. Om beslut fattas att tillköp ska göras behövs det årligen 
avsättas 500 tkr för ändamålet. Det finns inget utrymme i 2023 års budget för att hantera tillköp. 
Frågan bör utredas vidare inför ett eventuellt beslut och detta bör då göras av 
utbildningsnämnden. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen och anser initiativärendet besvarat. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Svar på initiativärende om skollovskort 
 §56 KS Initiativärende (SD) och (KD) om skollovskort till kollektivtrafik 
 Initiativärende (SD) och (KD) om skollovskort 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§65     KS2022/272 

 
Styrgrupp för strategisk planering  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att styrgruppen för översiktsplanering ska bestå av kommunstyrelsens 
arbetsutskott, samhällsbyggnadsnämndens presidium och en representant per resterande partier 
som har mandat i kommunfullmäktige. 
  
Kommunstyrelsen ordförande har utslagsgivanderöst om det skulle behövas. Vid ordförandes 
frånvaro är det vice ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott som har utslagsgivanderöst. 
 

Ärendet 
En politisk styrgrupp behöver vara delaktig i översiktsplaneringen för att tjänstepersoner ska 
kunna förankra så att dokumenten går i linje med den politiska viljeriktningen samt få en bred 
förankring under arbetets gång. Tjänstemannaorganisationen behöver vägledning från en 
styrgrupp när det uppstår frågor som rymmer politiska vägval, så att förslaget får brett politiskt 
stöd. Förslagsvis är den politiska styrgruppen densamma i all översiktsplanering under 
mandatperioden 2022-2026 för att undvika att tjänstemannaorganisationen får motstridiga 
besked. Styrgrupp kan utformas olika. Ett antal förslag på styrgruppens utformning har 
diskuterats; 

• Kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU) + samhällsbyggnadsnämndens (SBN) 
presidium + en per resterande partier med mandat i kommunfullmäktige (KF) 

• En representant per parti med mandat i KF 
• Kommunstyrelsen 
• KSAU info/planberedning 

Förslagsvis består styrgruppen för översiktsplanering av kommunstyrelsens arbetsutskott, 
samhällsbyggnadsnämndens presidium och en representant per resterande partier som har 
mandat i kommunfullmäktige. Genom att ge kommunstyrelsens ordförande utslagsgivanderöst 
kan styrgruppen spegla kommunfullmäktiges majoritet, samtidigt som alla partier företräds. 
  
I den politiska styrgruppen tas olika frågor gällande översiktsplanering upp för diskussion innan 
ärendet går upp till kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige för beslut. För att planeringen ska 
få framfart krävs ett lagarbete och ett tydligt ledarskap. Förvaltningen anser att en politisk 
styrgrupp som leder planarbetet är bästa arbetssättet. Ett tvärsektoriellt arbetssätt mellan 
nämnder ger en genomarbetad och väl förankrad fysisk planering inom den kommunala 
organisationen. Det ger förutsättningar för att framtida planering och prövningar kommer leda 
mot uppställda mål. En bred förankring är också en stor fördel eftersom översiktsplanering har 
längre tidshorisonter än mandatperiodens fyra år. 
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Pågående arbeten och uppdrag: Planeringsstrategin är ett nytt lagkrav i PBL med syfte att 
förbättra kommuners arbete med kontinuerlig översiktsplanering. Strategin ska ta ställning till 
förändrade planeringsförutsättningar, översiktsplanens aktualitet och fortsatt arbete med 
översiktsplaneringen. Antagande av planeringsstrategi ska ske senast 11 september 2024, om inte 
så blir översiktsplanen inaktuell. Konsekvenser av att ha en inaktuell översiktsplan är bland annat 
att detaljplaner måste handläggas med utökat förfarande vilket innebär en längre process. Att ta 
fram en strategi tar cirka 6 månader exklusive nämndhantering. Eftersom översiktsplanen nyligen 
antogs är det önskvärt att påbörja arbetet med strategin för att få framfart i det fortsatta arbetet 
med översiktsplaneringen. Samhällsbyggnadsförvaltningen har påbörjat arbetet med 
planeringsstrategin och önskar att hålla en första workshop med styrgruppen i april 2023. Om 
tidplanen inte kan hållas bör arbetet med planeringsstrategin i stället ske efter sommaren för att få 
ett sammanhängande arbete. Förvaltningen har också uppdrag på att ta fram en grönplan och 
merparten av arbetet kommer ske under år 2023. Workshops med styrgruppen är inplanerat efter 
sommaren. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att styrgruppen för översiktsplanering ska bestå av kommunstyrelsens 
arbetsutskott, samhällsbyggnadsnämndens presidium och en representant per resterande partier 
som har mandat i kommunfullmäktige. 
  
Kommunstyrelsen ordförande har utslagsgivanderöst om det skulle behövas. Vid ordförandes 
frånvaro är det vice ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott som har utslagsgivanderöst. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Styrgrupp för strategiskt planarbete 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§66     KS2023/86 

 
Inrättande av kommunalt pensionärsråd (KPR)  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige inrättar ett kommunalt pensionärsråd (KPR) i 
Bollebygds kommun, och att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram och besluta om 
reglemente samt formerna för rådet. 
 

Ärendet 
Den politiska majoriteten vill inrätta ett kommunalt pensionärsråd (KPR) med syftet att vara en 
instans för ömsesidigt informationsutbyte och samråd mellan Bollebygds kommun och 
företrädare för pensionärsorganisationerna och kommunen i frågor som har aktualitet för ålders- 
och förtidspensionärer. KPR ska genom sitt arbete stärka inflytandet i frågor som rör äldre och 
verka för att äldres frågor beaktas i nämnder och förvaltningar. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige inrättar ett kommunalt pensionärsråd (KPR) i 
Bollebygds kommun, och att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram och besluta om 
reglemente samt formerna för rådet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Inrättande av kommunalt pensionärsråd (KPR) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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